
Co mně stomie dala a co vzala? 

Ke konci roku 2007 jsem se dozvěděla, že mám rakovinu 

tlustého střeva. Musím říct, že to byl pro mě velký šok a 

nemohla jsem se z toho vzpamatovat. Nevěděla jsem, co bude 

dál a jak budu vlastně žít, protože jsem se dřív s nikým se stomií 

nesetkala. V roce 2008 bylo ozařování, operace a nakonec 

chemoterapie, což už bylo pro mě skvělé. Je pravda, že jsem se 

nechtěla s nikým setkávat ani cestovat, moc jsem se bála, že se 

mi pytel odlepí, což se mi mnohokrát stalo a byla to pro mě vždy 

hrůza. Vše se pomalu začalo rovnat a začala jsem vychytávat 

chyby a to hlavně díky lidem, které jsem poznala v klubu stimiků 

Brno, kam mě přivedli manželé Rauerovi a to díky Věrušče 

Novákové, která tehdy dělala stomickou sestru v H.B. Začala 

jsem tedy jezdit do Brna na setkání stomiků, kde jsem poznala 

hodně přátel a získala hodně zkušeností a rad, co se týče 

stomie. Před pár lety Hanička Brabcová založila klub v H.B. a 

zase si předáváme rady, pomůcky, jezdíme na rekondice a 

hlavně se nestydíme o všem mluvit. Když to shrnu, tak mi 

stomie nevzala skoro nic, naopak mi dala přátele a cestování. Za 

to klubu moc děkuji, vážím si všech i když začátky byly moc 

těžké. Snad Vás moc nenudím a teď také napište Vy o Vás a 

vašich radostech a starostech. Funkci Haničky převzal Jan Friml, 

který se o nás stará moc hezky, za což mu velmi děkujeme. 


